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دولت سیزدهم

وزیر ارتباطات: دولت سیزدهم به دنبال ارتقای 
صنعت فضایی کشور است

وزی�ر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: دولت س�یزدهم به دنبال ارتقای صنعت 
فضایی کش�ور و توس�عه صنعت فضایی اس�ت و باید همه ظرفیت ه�ا به کار گرفته 

شود.
به گزارش ایرنا، »عیس��ی زارع پور« پس از جلس��ه ش��ورای عالی فضایی که با حضور سید 
ابراهیم رییس��ی رییس جمهوری برگزار شد در جمع خبرنگاران گفت: ما ظرفیت های خوبی 
در حوزه فضایی داریم؛ جوانان متخصص و متعهد که ما را به دانش روز رساندند و امروز اولین 

جلسه شورای عالی فضایی پس از ۱۰ سال برگزار شد.
وی ادامه داد: امروز رئیس جمهوری از ساعت ۶ صبح از نمایشگاه بازدید کردند و از نزدیک 
در جریان آخرین دس��تاوردهای کشور در حوزه ماهواره ای قرار گرفتند و در ادامه نیز جلسه 
ش��ورای عالی فضایی برگزار شد و در آن آخرین ظرفیت های کشور در حوزه صنعت فضایی 

و چالش ها بررسی شد.
وزیر ارتباطات درخصوص جمع بندی جلسه گفت: دولت سیزدهم به دنبال ارتقای و توسعه 
صنعت فضایی کش��ور اس��ت و باید همه ظرفیت ها پای کار بیایند تا ش��اهد رشد روز افزون 

صنعت فضایی کشور باشیم.
وی تصری��ح کرد: صنعت فضای��ی می تواند درعین حال که اقتدارآفرین اس��ت، یک مولفه 

قدرت در معادلات جدید باشد و مشکلات کشور را حل کند.
عضو کابینه دولت افزود: رئیس جمهور در جلس��ه امروز برکاربردی کردن صنعت فضایی و 

حل مشکلات زندگی مردم تاکید کردند.
وی اظهارداشت: در این جلسه تاکید شد که به سرعت فناوری دستیابی به مدارهای پایین 

را تثبیت کنیم.
زارع پور گفت: مدارهای لئو از ۲۰۰ کیلومتر تا ۲ هزار کیلومتر است و هم اکنون به مرحله 

تثبیت فناوری رسیدیم و در آینده نزدیک خبرهای خوشی در این خصوص خواهید شنید.
وی ادامه داد: در این جلسه رئیس جمهور تاکید کردند که هدفگذاری نهایی دسترسی به 
مدار ۳۶ هزار کیلومتر که ۱۰ ساله تعریف شده بود، برنامه ریزی شود در افق ۱۴۰۴ بتوانیم 

به آن دستیابی یابیم.
وزیر ارتباطات گفت: همچنین رئیس جمهور بر استفاده ظرفیت بخش خصوصی در صنعت 
فضای��ی تاکید کردند تا بتوانیم صنعت فضایی را اقتصادی کنیم و بخش خصوصی بتواند در 
این زمینه سرمایه گذاری کند و خدمات فنی و  مهندسی و ظرفیت هایی که در صنعت فضایی 

وجود دارد را به کشورهای منطقه صادر کنیم.

خاندوزی:

 خود تحریمی های داخلی را باید کاهش دهیم
وزی�ر امور اقتصادی و دارایی گفت: یکی از مهمترین مش�کلات کش�ور مس�ئله 
خودتحریمی داخلی اس�ت که در زمینه های مختلف وجود دارد اما تقریباً مصادیق 

مشابه یکدیگر دارد که باید با راهکارهایی آن را کاهش دهیم.
احسان خاندوزی در جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی استان گلستان اظهار 
کرد: دو موضوع تسهیل عام و تشویق خاص همواره مورد توجه دولت سیزدهم است و باید در 
فعالیت های تولیدی زمینه برای ورود همه به اقتصاد را فراهم کنیم و از س��وی دیگر حمایت 

های لازم را برای تولید کنندگان داشته باشیم.
وی افزود: داریم در نقطه تماس دستگاه های اجرایی و تولیدکنندگان هزینه ها را به حداقل 

برسانیم و سیاست های مانع فعالیت های تولیدی را از میان برداریم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی یادآور ش��د: باید فعالیت های اقتصادی برای کس��انی که وارد 

عرصه فعالیت اقتصادی می شود باید با کمترین هزینه زمانی و صرف وقت رقم بخورد.
زنگان��ه خاطر نش��ان کرد: بود و نب��ود ارز ۴۲۰۰ تومانی در ن��وع واردات و نوع محصولات 

تولیدی داخل تعیین کنننده است.
وی ادامه داد: دولت به این نتیجه رسید که با توجه به پیامدهای منفی در بخش تولید به 
سمت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی حرکت کند و با توجه به اینکه این لایحه در مجلس به تصویب 

نرسید به تعویق خواهد افتاد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی خاطر نش��ان کرد: مشکل پنجره واحد، سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی را می توانیم حل کنیم و وقتی این مس��ائل نادیده گرفته می ش��ود چرخ اقتصاد 
س��خت می گردد و در هفت ماه ۹۰ میلیون دلا مجموعه صادرات اس��تان اس��ت که بس��یار 

ناچیز است.
به گزارش ایس��نا به نقل از اس��تانداری گلستان، خاندوزی گفت: اگر تا ۲۷ سال دیگر هیچ 
پروژه تعریف نشود باز نیز پروژه برای اجرا رسیدن این پروژه ها داریم و مسائل مختلفی باعث 

این وضع شده است.
در این جلس��ه فعالان اقتصادی اس��تان دغدغه های خود را با وزیر امور اقتصادی و دارایی 

درمیان گذاشتند.

حرکت خلاف جهت قیمت سکه و طلا
علیرغم سقوط بهای جهانی طلا در طول یک هفته اخیر، سکه و طلا در بازارهای 

داخلی، همراه با رشد قیمت ارز، با افزایش قیمت مواجه شد.
 به گزارش ایس��نا، هر اونس طلا طی یک هفته اخیر با کاهش ۴۱ دلاری همراه ش��د و به 
کانال ۱۷۰۰ دلاری س��قوط کرد اما با کمی رش��د مجددا به کانال ۱۸۰۰ دلار بازگشت و از 

بهای ۱۸۴۶ دلار اول هفته امروز به ۱۸۰۵ دلار رسید.
این در حالیس��ت که قیمت طلا در بازار داخل با رش��د نرخ ارز، صعودی ش��د و هر مثقال 
طلای ۱۷ عیار با افزایش ۸۵ هزار تومانی نسبت به ابتدای هفته به پنج میلیون و ۴۱۳ هزار 
تومان رسیده است. هر گرم طلای ۱۸ عیار نیز در این هفته ۲۰ هزار تومان رشد قیمت داشته 

و به یک میلیون و ۲۴۹ هزار تومان  به ازای هر گرم رسیده است.  
همچنین در بازار سکه هر قطعه سکه تمام طرح جدید ۳۲۰ هزار تومان رشد قیمت داشته 
و از  ۱۲ میلیون و ۲۸۰ هزار تومان در ابتدای هفته به ۱۲ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان در پایان 
هفته رسیده است. در پایان هفته، نیم سکه با ۱۵۰ هزار تومان افزایش  شش میلیون و ۵۲۰ 
هزار تومان، ربع س��که با رشد ۲۰ هزار تومانی س��ه میلیون و ۷۵۰ هزار تومان قیمت دارند. 

سکه های یک گرمی نیز بدون تغییر دو میلیون و ۲۵۰ هزار تومان باقی ماند.
در هفته ای که گذشت، حباب سکه نیز با رشد تقاضا، ۱۵۰ تومان افزایش یافت و به ۳۷۰ 

هزار تومان رسیده است.

باحکم دبیر شورای عالی مناطق آزاد؛

»حسینی« مدیر اجرایی منطقه آزاد اینچه برون شد
با حکم مش�اور رییس جمهور و دبیر ش�ورایعالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و 
وی�ژه  اقتصادی و با حضور وزیر ام�ور اقتصادی و دارایی، »مدیر اجرایی منطقه آزاد 

اینچه برون« منصوب شد.
به گزارش ایلنا،  »س��عید محمد« در حکمی »حس��ن ملک حس��ینی« را به عنوان مدیر 

اجرایی منطقه آزاد اینچه برون منصوب کرد.
مش��اور رییس جمهور، در این مراس��م که با حضور مدیرعامل س��ازمان منطقه آزاد انزلی، 
معاونین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و مسئولین استان گلستان برگزار شد، گفت: منطقه 
آزاد اینچه برون می تواند به ش��کوفایی اقتصاد و توسعه گلستان کمک کند و معیشت مردم 

گلستان را ارتقا ء دهد.
منطقه آزاد انزلی، معین منطقه آزاد اینچه برون

 دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری - صنعتی و ویژه اقتصادی همچنین منطقه آزاد انزلی 
را به عنوان معین منطقه آزاد اینچه برون معرفی کرد و گفت: منطقه آزاد اینچه برون تا زمان 

شکل گیری و توسعه از طریق منابع مالی منطقه آزاد انزلی حمایت می شود.
گفتنی اس��ت؛ »دفتر اجرایی منطقه آزاد اینچه برون« در شهر گرگان استان گلستان واقع 

شده است. 
یادآور می شود؛ در ابلاغیه ای که از سوی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
به مدیران عامل سازمان های مناطق آزاد کشور اعلام شده است، هر منطقه آزاد با توجه به 
نزدیکی و همچنین شباهت های منطقه از لحاظ اقدامات و ظرفیت های تعریف شده به عنوان 

معین آن منطقه معرفی شدند.
ب��ا رأی اعضاء مجمع تش��خیص مصلحت نظام، ایجاد هفت منطق��ه آزاد تجاری � صنعتی 
»مهران« در اس��تان ایلام، »سیستان« در اس��تان سیستان و بلوچستان، »بانه � مریوان« در 
اس��تان کردستان، »بوشهر« در استان بوشهر، »قصر شیرین« در استان کرمانشاه، »اردبیل« 

در استان اردبیل و »اینچه برون« در استان گلستان به تصویب رسید.

وزیر راه و شهرس�ازی با بی�ان اینکه بیش از 
یک میلی�ون و ۵۰۰ ه�زار نفر در س�امانه ثمن 
ثبت ن�ام کردند،گف�ت: در یک ماه گذش�ته دو 
اتفاق در خصوص شرایط ثبت نام سامانه نهضت 
ملی مس�کن رخ داد. اول آنک�ه مجردان امکان 
ثبت نام در س�امانه را دارند که این افراد باید در 
هنگام تحویل واحد مسکونی مستندات ازدواج 
خود را ارایه بدهند. همچنین در فرم ج س�ابق 
زمان طولانی برای افرادی که باید صاحب ملک 
نباش�ند پیش بینی ش�ده بود که مصوبه جدید 
ش�ورای عالی مس�کن این زمان را کاهش داده 

است.
به گزارش  ایلنا ، رس��تم قاسمی در حاشیه بازدید 
از کمربندی پاکدشت اظهار داشت : محور کمربندی 
پاکدشت سال ها پیش آغاز شده و دو مشکل اساسی 
در این پروژه وجود دارد. یکی از در خصوص استملاک 
است که در این مس��یر ۳۲ کیلومتری هزینه زیادی 
برای استملاک این اراضی باید هزینه شود. همچنین 

برای اجرای این پروژه به اعتبار بزرگی نیاز است.
وزیر راه و شهرس��ازی ادام��ه داد: اعتباراتی که در 
سال های گذشته برای این پروژه در نظر گرفته شده، 
مناسب نبوده است. امسال عدد بیشتری برای اجرای 
این پروژه تخصیص یافته اس��ت ولی با این اعتبارات 

این پروژه به زودی تکمیل نخواهد شد.
قاسمی تاکید کرد: وزارت راه و شهرسازی به دنبال 
آن است که با مجموعه پیمانکاری که مشغول به کار 
است، مشارکت کرده و بخشی را پیمانکار و بخشی را 
وزارت راه وشهرسازی هزینه کند تا اعتبار قابل قبولی 

برای پروژه تعیین ش��ود و کار سرعت بگیرد. در مورد 
استملاک بخشی از اراضی، استاندار و فرمانداری باید 
کمک کنند و اس��تملاک این اراض��ی به منابع مالی 

فراوانی نیازمند است.
قاس��می یادآور ش��د: اعتب��اری که امس��ال برای 
اس��تملاک و تکمی��ل مح��ور کمربندی پاکدش��ت 
پیش بینی شده، اندک است که امیدواریم این اعتبار 
برای سال آینده درهمراهی سازمان برنامه و بودجه و 

یا مشارکت با پیمانکار افزایش یابد. 
عضو کابینه دولت س��یزدهم اظهار امیدواری کرد 

تا این پروژه )کمربندی پاکدش��ت( ت��ا پایان  دولت 
سیزدهم تکمیل شود و به بهره برداری برسد.

وزی��ر راه و شهرس��ازی در خصوص ثبت نام نهضت 
ملی مسکن اعلام کرد: تاکنون متقاضیان قابل قبولی 
در سامانه ثمن ثبت نام کردند و هنوز نیز برای ثبت نام 
فرصت باقی است. برای استان تهران و مشخصا شهر 
تهران ب��ه این دلیل که چندان جای توس��عه ندارد، 
بیش��تر روی شهرهای جدید و  ش��هرک های اطراف 
برای س��اخت مس��کن برنامه ریزی ش��ده اس��ت. در 
خصوص پاکدشت هر میزان که متقاضی وجود داشته 

باش��د وزارت راه و شهرس��ازی آمادگی دارد تا منابع 
تس��هیلاتی و اراضی موردنیاز را برای ساخت مسکن 

تخصیص دهد.
قاس��می با اش��اره به اینکه بی��ش از یک میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر در سامانه ثمن ثبت نام کردند،گفت: در 
یک ماه گذشته دو اتفاق در خصوص شرایط ثبت نام 
سامانه نهضت ملی مسکن رخ داد. اول آنکه مجردان 
امکان ثبت نام در سامانه را دارند که این افراد باید در 
هنگام تحویل واحد مس��کونی مستندات ازدواج خود 
را ارایه بدهند. همچنین در فرم ج سابق زمان طولانی 
برای افرادی که باید صاحب ملک نباشند پیش بینی 
ش��ده بود که مصوبه جدید شورای عالی مسکن این 

زمان را کاهش داده است.
وی تصریح کرد: به وزارت راه و شهرس��ازی اختیار 
داده شده تا افرادی که صاحب مسکن نیستند بتوانند 
صاحب خانه شوند. چنانچه تعاونی هایی وجود داشته 
باش��ند که اراضی داشته باشند و یا واحدهای آنها به 
اتمام نرس��یده باش��د در طرح جهش تولید مس��کن 
به آنها تس��هیلات می دهیم و ب��ا آنها برای همکاری 
در س��اخت مس��کن و تحویل به متقاضیان همکاری 

خواهیم کرد.
قاس��می درخصوص مالیات برخانه های خالی اعلام 
کرد: بخشی از خانه های خالی با خوداظهاری شناسایی 
می ش��ود. وزارت راه و شهرسازی آمار خانه های خالی 
را که بر اس��اس خوداظهاری تکمیل شده، شناسایی 
کرده اس��ت. همچنین، بخش عمده خانه های خالی 
مربوط به اش��خاص حقوقی است که به سازمان امور 

مالیاتی اعلام شده است.

یک کارشناس روابط کار فعال شدن دبیرخانه شورای عالی کار 
و اش�تغال را به فال نیک گرفت و گفت: بدون مش�ورت و گرفتن 
نظ�ر تولیدکنن�دگان، کارآفرینان، کارگ�ران و کارفرمایان امکان 
اینک�ه بخواهیم یک طرفه تصمیمات صحیح در بازار کار بگیریم، 

غیر ممکن است.
حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با ایسنا، ضمن اشاره به هزینه ۱۱ 
میلیون تومانی سبد معیش��ت خانوارهای کارگری، فعال شدن دبیرخانه 
ش��ورای عالی کار را به فال نیک گرفت و گفت: این اقدام می تواند مفید 
و مثمرثمر باش��د چرا که خیلی از مش��کلات مربوط به حوزه روابط کار، 
معیشت و دستمزد را باید با اقدامات پژوهشی و به طور سه جانبه و گفت 

و گو بین کارگران، کارفرمایان و دولت انجام بدهیم.
وی افزود: اگر دبیرخانه ش��ورای عالی کار و شورای عالی اشتغال فعال 
ش��وند می توانیم از نظرات و مش��اوره های کارشناسان، نخبگان و اساتید 
در کش��ور اس��تفاده کنیم و این مسأله یکی از مس��یرهای صحیح برای 
آن اس��ت که بتوانیم راههای جدید را برای برون رفت از وضعیت دش��وار 

موجود پیدا کنیم.
حاج اس��ماعیلی با بیان اینکه با برگزاری منظم جلس��ات شورای عالی 

کار، نظرات گروههای متعدد و ش��رکای اجتماعی شنیده می شود، اظهار 
کرد: بدون مش��اوره و نظر تولیدکنن��دگان، کارآفرینان و کارگران امکان 
اینک��ه دولت بخواهد یک طرفه تصمیمات صحیح در بازار کار بگیرد غیر 
ممکن اس��ت بنابر این هر چقدر دولت سعه صدر بیشتری نشان بدهد و 

آغوش بازتری برای شنیدن نظرات کارفرمایان،کارگران و تولیدکنندگان 
داش��ته باشد قطعاً به پیدا کردن مسیرهای صحیح و کارگشا در بازار کار 

کمک خواهد کرد.
این کارش��ناس روابط کار در پاس��خ به این پرس��ش که حل مشکلات 
معیشتی کارگران و طبقات کم درآمد جامعه از چه مسیری دنبال خواهد 
ش��د؟ گفت: در حال حاضر دی��دگاه دولت و مجلس حتی قوه قضاییه به 
هم نزدیک اس��ت و هر سه قوه دارای گرایش سیاسی واحدی هستند لذا 
یک گرایش یکپارچه برای امور نظارتی و اجرایی در کش��ور شکل گرفته 
است.این مسأله را شاید بتوان در بحث حل مشکلات مثبت ارزیابی کرد 
چون فهم یکسانی از بخشی از مشکلات در کشور وجود دارد ولی معتقدم 
بیش��تر نگرشها این است که ش��غل ایجاد شود تا اینکه حتماً نیازها را به 
اندازه مکفی برطرف یا تأمین کنند. وی تصریح کرد: بارها در مواضع وزیر 
کار ش��نیدیم تاکیدشان این نیس��ت که حتماً امور بازار کار از ابتدا وفق 
استانداردها بر اساس پرداخت حقوق کار باشد بلکه بیشتر حمایتشان این 
اس��ت که به س��مت توافق های دو جانبه بین کارگر و کارفرما برویم در 
حالی که تصور نمی کنم مشکلات کشور و مشکلات بازار کار ما توافقات 

دو جانبه یا عدم رعایت قانون کار باشد.

برای گرفتن تصمیمات صحیح در بازار کار باید نظرات را بشنویم

هر چند از دیرباز حضور تجار ایرانی در بازار جهانی خش�کبار، 
حضوری قدرتمند بوده اما به نظر می رسد در سال های اخیر، زنگ 
خطره�ای جدی برای از دس�ت رفتن این بازار به ص�دا در آمده 

است.
به گزارش ایسنا، خشکبار ایرانی در کنار فرش، از گذشته دور اصلی ترین 
کالای صادراتی ایران را تشکیل می دادند و این محصولات در بسیاری از 
نقاط جهان با نام ایران ش��ناخته می ش��وند. با این وجود اما در سال های 
گذشته بسیاری از کشورها با ورود به عرصه تولید این محصولات، بخشی 

از بازار را از تاجران ایرانی گرفته اند.
بر اساس اطلاعات جدیدی که اتاق بازرگانی تهران منتشر کرده، خطر 
جدیدی که تج��ارت محصولات خوراکی ای��ران را تهدید می کند در دو 

کالای خرما و پسته خود را نشان داده است.
به گفته امیرحسین زرگرزاده، از صادرکنندگان خرما ایران، فعالیت تجار 
پاکستانی برای خرید خرما اس��تعمران ایران طی سال های اخیر تشدید 
ش��ده و تجار این کشور با رفت وآمد به خوزستان، خرمای استعمران این 
منطق��ه از ایران را خری��داری و صادرات  مجدد می کنن��د. به گفته وی، 
تجار پاکستانی حتی به کرمان نیز رفت وآمد کرده و خرمای شاهانی این 

منطقه را از کف بازار جمع می کنند.
زرگرزاده یادآور ش��د که در حال حاضر پاکستان، بازارهای بیش از ۳۰ 
ساله خرمای ایران در جهان را تصاحب کرده و آنطور که در رفت وآمدهای 
مقامات دولتی این کش��ور به ایران دیده می شود، به دنبال تهاتر خرما با 

ایران هس��تند. این صادرکننده خرما تاکید کرد که امسال به طور قطع، 
پاکس��تان بازار صادراتی خرمای ایران را بیش از س��ال های گذش��ته در 

اختیار خواهد گرفت.
در کن��ار خرما، پس��ته ایرانی نی��ز رقیب جدیدی پیدا ک��رده و ایالات 
متحده آمریکا در این زمینه به ش��دت فعال ش��ده است. به گفته مجید 
بازیان نایب رئیس اتحادیه صادرکنندگان خش��کبار، حجم تولید پس��ته 
ایران طی س��ال ۱۳۹۷  بش��دت کاهش یافت و میزان برداش��ت و آنچه 
که به بازار داخل عرضه ش��د، بیش از ۵۰ هزار تن نبود و با پیاده س��ازی 
مق��ررات رفع تعهد ارزی، صادرکنن��دگان از عرضه بین المللی این میزان 

تولیدات باز ماندند.
بازیان افزود: طی س��ال ۱۳۹۸، صادرکنندگان پس��ته از ایران مجبور 
ش��دند برای بازگش��ت به بازارهای صادراتی، هر تن از این محصول را به 
قیمت ۵۰۰۰ دلار عرضه کنند در حالی که طی سال۱۳۹۵، نرخ صادرات 
پسته ایران حدود ۱۰ هزار دلار در هر تن بود. میزان صادرات پسته ایران 
طی سال ۱۳۹۵ در حدود ۱۳۸ هزار تن و به ارزش ۱.۲ میلیارد دلار بود 
در حالی که در سال ۱۳۹۹، به رغم صادرات ۲۰۳ هزار تن پسته، ارزآوری 

این محصول رقمی حدود ۱.۳ میلیارد دلار بیشتر نبود.

آمریکا، رقیب جدید پسته ایرانی!

آمار خانه های خالی اشخاص حقوقی به سازمان امور مالیاتی اعلام شد
وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

رئیس سازمان فضایی به ایرنا گفت:

تاکید رئیس جمهوری به شتاب بخشی عرصه فضا و توجه به دیپلماسی فضایی
 سنگ اندازی افراد خاص

 در روند ساخت مسکن برای مردم
معاون وزیر ارتباطات در مورد محورهای جلس�ه شورای 
عال�ی فضای�ی با حض�ور رئیس جمه�وری گف�ت: آیت الله 
س�یدابراهیم رئیسی در این جلسه بر شتاب بخشی عرصه 
فضایی، همگرایی و هم افزایی در عرصه فضایی، اس�تفاده 
از تم�ام ارکان و بازیگ�ران فضای�ی و توج�ه حداکثری بر 

دیپلماسی فضایی تاکید کرد.
به گزارش ایرنا، جلس��ه ش��ورای عالی فضایی کشور پس از ۱۰ 

سال به ریاست رئیس جمهوری در وزارت ارتباطات برگزار شد.
معاون وزیر ارتباطات در گفت و گو با ایرنا درباره جلسه امروز گفت: 
رئیس جمهوری چند س��اعتی از دستاوردهای فضایی ایران بازدید کرد. پس از آن نیز جلسه شورای عالی فضایی 
کشور پس از ۱۰ سال به ریاست ایشان در وزارت ارتباطات برگزار شد. مرتضی براری افزود: رئیس جمهوری بر چند 
محور مهم تاکید کردند. اولین محور شتاب بخشی به برنامه های فضایی کشور است که آن را در اولویت برنامه ها 
قرار دادیم تا بتوانیم دولت سیزدهم به مدار لئو که بیشتری حجم ماهواره ها در این مدار قرار می گیرد و در ارتفاع 
۵۰۰ تا هزار کیلومتری قرار دارند، دست پیدا کرده و آن را تثبیت کنیم. رئیس سازمان فضایی تاکید کرد: برنامه 
بلند مدت دیگر، در خصوص دس��تیابی به مدار ۳۶ هزار کیلومتری اس��ت که باید با تلاش مضاعف و بررسی های 
کارشناس��ی، در کوتاه ترین زمان محقق شود.   وی تصریح کرد: اولویت بعدی، کاربردی کردن صنعت فضایی در 
کشور است. همانطور که بسیاری کشورهای دنیا از این صنعت استفاده می کنند، ما نیز باید تلاش کنیم صنعت 
فضایی را در کشور کاربردی کنیم. استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و استارتاپ ها در توسعه فضایی کشور نیز از 
دیگر محورهای مهمی بود که در این جلسه به آن اشاره شد. براری با تاکید بر این که تلاش برای برقراری دیپلماسی 
فضایی یکی از مهم ترین محورهای این جلسه بود، افزود: در حوزه دیپلماسی فضایی ۲ بحث مهم داریم. یکی توسعه 
همکاری های بین المللی ۲ جانبه و چندجانبه و دیگری حفظ منافع جمهوری اسلامی در سازمان ملل و مجامع 
قانون گذار حقوق فضا. رئیس جمهوری تاکید کردند تا در مجامع قانون گذاری حوزه فضا حضور حداکثری داشته 

باشیم و از منافع جمهوری اسلامی ایران دفاع کنیم.
تاکید رئیس جمهوری به شتاب بخشی عرصه فضا و توجه به دیپلماسی فضایی

وی درباره برگزاری جلس��ات ش��ورای عالی فضایی افزود: قرار ش��د این جلس��ات به صورت مستمر برگزار 
ش��وند، تا بتوانیم به نتایج خوبی دس��ت پیدا کنیم و محورهایی که امروز مش��خص شد را به نتیجه برسانیم. 
ش��تاب بخش��ی عرصه فضایی، تقویت همگرایی و هم افزایی و تمام ارکان بازیگران صنعت و توجه حداکثری 
بر دیپلماس��ی فضایی، کاربردی کردن صنعت فضایی، تحقق اهداف برنامه های فضایی کش��ور با ش��تاب هر 
چه بیش��تر، تامین منابع مورد نیاز حوزه فضایی کش��ور برای شتاب بخشی به برنامه های فضایی از مهم ترین 

محورهای این جلسه بود.

برخی افراد در س�ازمان نظام مهندسی استان تهران با 
عدم حضور در جلسه هیات مدیره به دنبال ایجاد اختلال 
در انتخاب رئیس و هیات رئیس�ه و س�اخت مسکن برای 

مردم هستند.  
به گزارش ایرنا، برخی افراد خاص در س��ازمان نظام مهندسی 
اس��تان ته��ران )که برخی رد صلاحیت ش��ده و برخی نیز تایید 
شدند( به دلیل پیش بینی شکس��ت در انتخابات و اقبال جامعه 
مهندس��ین به نیروهای مس��تقل و انقلاب��ی در دو هفته اخیر با 
عدم حضور در س��ه جلسه پیاپی هیات مدیره مانع به حد نصاب 

رسیدن جلسه شدند.
 گفته می شود عموم این افراد اشتراکاتی را با جریان اصلاحات دارند.

 برخی اعضای سازمان نظام مهندسی معتقدند که هدف این افراد، ایجاد اختلال در انتخاب رئیس و هیات 
رئیسه است.  

این در حالی اس��ت که دولت سیزدهم اعلام کرده برنامه های عملیاتی مشخصی برای ساخت چهار میلیون 
مس��کن دارد و به نظر می رسد این افراد که عمدتا از جریان اصلاح طلب هستند، در تلاشند تا اختلال جدی 

در فرآیند توسعه ساخت و ساز مسکن انبوه هم بوجود آورند.  
چنانچه در هفته جاری، انتخابات هیات رئیسه انجام نشود، اسامی افرادی که مانع از خدمات رسانی به مردم 

در حوزه ساخت مسکن می شوند، اعلام خواهد شد.
سازمان نظام مهندسی ساختمان، براساس قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان مصوب سال ۱۳۷۴ به 
منظور تامین مش��ارکت هر چه وس��یع تر مهندسان در انتظام امور حرفه ای خود و تحقق اهداف قانون مذکور 
تاس��یس ش��ده است. این س��ازمان دارای واحدهای استانی اس��ت و سازمان هر اس��تان از نظرحقوقی دارای 
ش��خصیت مستقل است. ارکان سازمان عبارت است از سازمان استان ها، هیات عمومی، شورای مرکز، رئیس 

سازمان و شورای انتظامی.
هم اکنون همه اس��تان های کش��ور دارای س��ازمان نظام مهندسی ساختمان هس��تند و برخی از وظایف و 
اختیارات هیأت مدیره س��ازمان اس��تان که در واقع مهم ترین بخش وظایف سازمان نظام مهندسی ساختمان 

استان محسوب می شود بشرح زیر است :
همکاری با مراجع مسوول در امر کنترل ساختمان از قبیل اجرای دقیق و صحیح مقررات ملی ساختمان و 

ضوابط طرح های جامع تفصیلی و هادی در شهرها توسط اعضای سازمان حسب درخواست.
نظارت بر حسن انجام خدمات مهندسی توسط اشخاص حقیقی و حقوقی در طرح ها و فعالیت های غیردولتی 

در حوزه استان و تعقیب متخلفان از طریق مراجع قانونی ذیصلاح.


